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Betreft: Schriftelijke vragen SP - Transparantie en controle op besteding zorggelden door  
               jeugdzorgaanbieders. 
 

Geacht college, 
 
Recent onderzoek van Follow the Money (FtM) toont aan dat de in 2019 in enkele Brabantse 
gemeenten ingevoerde winstnorm van 5 procent voor de zorgsector onvoldoende effectief is om 
misbruik van zorggelden tegen te gaan. In het artikel wordt helder uiteengezet hoe zorgaanbieders, 
ondanks de norm, zorgbudgetten benutten voor privé-uitgaven zoals luxeauto's en paarden, onder 
andere door het optuigen complexe financiële constructies met veel BV’s en andere rechtsvormen. 
Deze bevindingen roepen ook voor gemeenten zonder dergelijke winstnormen, zoals Maastricht, 
vragen op over de effectiviteit van de bestaande controles en afspraken. 

Hoewel Maastricht momenteel geen expliciete winstnorm hanteert, maakt het onderzoek van FtM 
duidelijk dat gemeenten kwetsbaar blijven voor excessieve winstneming en oneigenlijke besteding 
van zorggelden. Transparantie en effectieve controlemechanismen blijken cruciaal om ervoor te 
zorgen dat publiek geld daadwerkelijk ten goede komt aan de zorg voor kwetsbare inwoners, 
waaronder de jeugdigen in onze gemeente. De voorbeelden uit het artikel laten zien dat sommige 
zorgaanbieders via ingewikkelde holdingstructuren aanzienlijke bedragen uit zorggelden besteden 
aan zaken die nauwelijks of geen relatie hebben met daadwerkelijke zorgverlening. Dergelijke 
situaties zijn niet alleen schadelijk voor het vertrouwen van inwoners in de jeugdzorg, maar ook voor 
de financiële positie van gemeenten die verantwoordelijk zijn voor het beheer van deze publieke 
middelen. 

Daarnaast toont het onderzoek van Follow the Money aan dat gemeenten, ondanks goede intenties 
en gemaakte afspraken, vaak onvoldoende zicht hebben op de werkelijke besteding van zorggelden. 
De complexe structuren die sommige zorgaanbieders gebruiken om financiële geldstromen minder 
transparant te maken, stellen gemeenten voor een grote uitdaging in het effectief monitoren en 
controleren van de effectiviteit en doelmatigheid van de bestedingen. Het ontbreken van voldoende 
juridische en bestuurlijke middelen om dergelijke praktijken aan banden te leggen, vergroot het 
risico op verspilling van publieke middelen en vermindert de mogelijkheden om aanbieders die de 
grenzen van fatsoenlijk bestuur overschrijden effectief aan te pakken. 



 
 
 

 

 
 

Een en ander heeft bij de fractie van de SP tot de volgende vragen geleid. 

1. Is uw college bekend met het onderzoek van Follow the Money, en deelt u de zorg over het 
misbruik van zorggelden zoals beschreven in het artikel? Zo nee, waarom niet? 
 

2. Welke specifieke controlemechanismen en afspraken heeft de gemeente Maastricht 
momenteel ingericht om excessieve winstneming en oneigenlijke besteding van zorggelden 
door jeugdzorgaanbieders te voorkomen? 

3. Hoe beoordeelt het college de huidige effectiviteit van deze controlemechanismen, mede in 
het licht van de gesignaleerde problemen in andere gemeenten? 
 

4. Overweegt uw college, gezien het voorbeeld uit het onderzoek, om een winstnorm of 
vergelijkbare financiële voorwaarden in te voeren bij toekomstige aanbestedingen en 
inkoopprocedures voor jeugdzorg? Zo ja, hoe zouden die voorwaarden er volgens uw college 
uit moeten zien? Zo nee, waarom niet? 
 

5. Welke stappen is uw college voornemens om te zetten om de transparantie van financiële 
geldstromen van gecontracteerde zorgaanbieders verder te vergroten en eventueel misbruik 
effectiever tegen te gaan? 
 

6. Wat is de stand van zaken omtrent de ontwikkeling van het zogenoemde dashboard 
waarmee de gemeente Maastricht de uitgaven op het gebied van de jeugdzorg wil 
monitoren, en is dat dashboard uiteindelijk openbaar te raadplegen (e.g. door raadsleden en 
journalisten)? 

Hoogachtend, 
 
Stephanie Blom 
Raadslid SP 

 

 


